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W tym miesiącu w Sulejowie będą aż dwie okazje, aby podziwiać widowiskowe układy, przygotowane przez mażo-
retki z różnych części naszego kraju.

Już w najbliższą sobotę, 20 kwietnia 2024 roku, w gminnej hali sportowej w Sulejowie, przy Szkole Podstawowej 
im. Jana Pawła II, przy ulicy Koneckiej 45 odbędą się Mistrzostwa Mażoretek Okręgu Północno-Wschodniego. 

Obroty, spektakularne figury i dopracowane w najdrobniejszych szczegółach układy będzie można oglądać 
od godziny 8:00 do 22:00.

W kolejny weekend, a dokładnie w niedzielę, 28 kwietnia 2024 roku, w tym samym miejscu, odbędą się natomiast 
Mistrzostwa Polski Środkowej Mażoretek. Tym razem organizatorzy zapraszają od 10:00.  

Wstęp na jeden i drugi turniej będzie bezpłatny. Zachęcamy do kibicowania.

Kwiecień będzie należał do mażoretek
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Niecały rok trwały remonty 15 gminnych odcinków dróg i chodników na terenie całej gminy, które zmodernizowaliśmy 
dzięki kolejnej kilkumilionowej dotacji z „Polskiego Ładu”. Umowę podpisaliśmy 17 kwietnia 2023 roku, a odbiór ostatnich 
inwestycji odbył się w czwartek, 4 kwietnia 2024 roku.

Zakończyliśmy następny historyczny kontrakt drogowy

Łącznie, w ramach kolejnej edycji 
Rządowego Programu Inwestycji 
St rateg icznych „Polsk i  Ład”, 
przyznano naszej gminie dotację  
w wysokości 9 286 250 złotych. 
Większość tej kwoty przeznaczy-
liśmy na remonty 15 gminnych 
odcinków dróg i chodników, które 
wyremontowali pracownicy Za-
kładu Robót Drogowych DUKT sp. 
z.o.o. z siedzibą w Nowinach:
1. Akacjowej w Poniatowie (około 
500 metrów bieżących),
2. Przedszkolnej w Poniatowie (ok. 
160 mb),
3. Południowej w Zalesicach (ok. 1,1 
km wraz z wykonaniem chodnika 
na odcinku ok. 880 mb),
4. Brzozowej we Włodzimierzowie 
(ok. 235 mb),
5. Kubusia Puchatka we Włodzi-
mierzowie (ok. 400 mb),
6. Modrzewiowej we Włodzimie-
rzowie (ok. 340 mb),
7. Jałowcowej we Włodzimierzowie 
(ok. 570 mb),
8. Słonecznej w Przygłowie (ok. 220 
mb),
9. przebudowę chodnika przy ul. 
Spacerowej w Sulejowie (ok. 225 

mb wraz z wymianą krawężnika),
10. Kopalnia Górna w Sulejowie 
(ok. 270 mb),
11. Wschodniej w Sulejowie (ok. 
300 mb),
12. Malinowej w Sulejowie (ok. 110 
mb),
13. Polnej w Sulejowie (ok. 410 mb),
14. przebudowę chodnika przy ul. 
Wodnej w Sulejowie (ok. 135 mb 
wraz z wymianą krawężnika),
15. Krótkiej w Sulejowie (ok. 250 
mb).
Dzięki tej dotacji ma zostać wyre-
montowana również ulica Dobra 
Woda w Sulejowie. W tej sprawie 
podpisaliśmy odrębną umowę i tę 
inwestycję realizują pracownicy 
f irmy PPUH JONBUD. Projekt 
zakłada budowę nowej jezdni na od-
cinku o długości 1,8 km, wykonanie 
obustronnych poboczy oraz zjazdów 
do posesji z kruszywa. Zgodnie  
z zapisami w umowie, wykonawca 
powinien uzyskać niezbędne po-
zwolenia i decyzje, zaprojektować 
drogę i wykonać jej przebudowę do 
końca bieżącego roku. Prace ziemne 
rozpoczną się prawdopodobnie  
w drugim kwartale tego roku.
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Wprowadzenie obowiązku wyboru pomp ciepła oraz kotłów zgazowujących drewno i kotłów na pellet tylko z tych 
wpisanych na listę zielonych urządzeń i materiałów (lista ZUM), a także możliwość uzyskania najwyższego poziomu 
dofinansowania tylko na jeden budynek mieszkalny jednorodzinny albo jeden lokal mieszkalny w takim budynku – to 
zmiany w „Czystym Powietrzu”, które zaczną obowiązywać w kwietniu 2024 roku.

Z g o d n i e  z  z a p o w i e d z i a m i 
p r a c o w n i k ó w  N a r o d o w e g o 
Funduszu Ochrony Środowiska  
i  Gospod a rk i  Wod nej  ( N FO -
ŚiGW) od początku bieżącego 
roku, paramet r y pomp ciepła , 
które będą kwalifikowały się do  
programu „Czyste Powiet rze”, 
mają być potwierdzane badaniami 
wykonanymi w akredytowanym 
laboratorium. Przewiduje się okres 
przejściowy, który zakończy się 
w czerwcu bieżącego roku. To 
jeden ze sposobów uchronienia 
benef icjentów przed zakupem i 
montażem urządzeń, k tóre nie 
spełniają parametrów deklarowa-
nych w karcie produktu i etykiecie 
energetycznej.
Podobne rozwiązanie dotyczy 
kotłów zgazowującego drewno 
oraz kotłów na pellet drzewny, 
przy czym tutaj nie planuje się 
zmiany wymogów w programie 
„Czyste Powietrze”, a jedynie 
obowiązkowy wybór tych urzą-
dzeń z listy ZUM.
Dodatkowe wymogi dotyczące 
l i s t y  Z U M p o d d a n e  z o s t a ł y 
konsultacjom z przedstawicielami 
branży producentów i dystrybu-
torów pomp ciepła oraz st roną 
społeczną.
Kolejną ważną zmianą w progra-
mie „Czyste Powietrze” będzie 
ograniczenie możliwości dofinan-
sowania w części 3. programu. 
Beneficjent, który raz skorzysta z 
najwyższego poziomu dofinanso-
wania (część 3. programu), będzie 
mógł wnioskować o dof inanso-
wanie na kolejne budynki tylko w 
ramach części 1. programu (pod-
stawowy poziom dofinansowania).
Ważne terminy dla beneficjen-
tów programu „Czyste Powie-
trze”:
• Wejście w życie programu ze 

Od kwietnia zmiany w programie „Czyste Powietrze”

zmianami: 22 kwietnia 2024 r.
• Zakończenie okresu przejścio-
wego: 13 czerwca 2024 r.
Zmiany dotyczące pomp ciepła 
dofinansowywanych w ramach 
programu „Czyste Powietrze”:
• Kosztem kwalif ikowanym w 
ramach programu będą mogły 
być wyłącznie pompy ciepła wpi-
sane na listę zielonych urządzeń 
i materiałów (ZUM),
• Pompy ciepła będą mogły zostać 
wpisane na listę ZUM po udoku-
mentowaniu spełnienia wymogów 
programu oraz wykonaniu odpo-
wiedniego zgłoszenia zgodnie z 
regulaminem listy ZUM.
• Wszystkie pompy ciepła znaj-
dujące się obecnie na liście ZUM 
będą w ymagał y uz upe ł n ien ia 
dokumentacji o rapor t z badań 
przeprowadzonych w niezależnych 
akredytowanych laborator iach 
zlokalizowanych na terenie EU 
lub EFTA, wynik badań powinien 
być zgodny z danymi w karcie 
produktu i etykiecie energetycznej 
danego urządzenia.
• Badania mają potwierdzać para-
metry dla klimatu umiarkowanego 
zarówno dla zastosowań średnio 
jak i niskotemperaturowych.
• Przeprowadzone i przedstawiane 
przez producenta/dyst rybutora 
badania mają w pełni potwierdzać 
parametry wskazane w etykiecie 
energetycznej oraz karcie pro-
duktu oraz spełnienie wymogów 
programu „Czyste Powietrze”.
• pracownicy Instytutu Ochrony 
Ś r o d ow i s k a  –  Pa ń s t wowego 
I ns t y t u t u  Bad awczego ( IOŚ -
-PIB), prowadzący na zlecenie 
przedstawicieli NFOŚiGW listę 
ZUM, na podstawie dostarczanych 
przez producentów/dystrybutorów 
raportów z wyżej wymienionych 
badań, zweryf ikują spełnienie 

now ych w y mogów prog r a mu 
przez pompy ciepła wpisane na 
listę ZUM.
• Po zakończeniu okresu przejścio-
wego, na liście ZUM pozostaną 
tylko pompy ciepła spełniające 
wymogi programu, potwierdzone 
wskazanymi powyżej badaniami, 
które przeszły pozytywną wery-
fikację.
• W przypadku zgłaszania do 
wpisania na listę ZUM większej 
liczby pomp ciepła z jednego ty-
poszeregu, możliwe będzie przed-
stawienie badań dla typoszeregu, 
przy czym:
- w przypadku, gdy jeden typo-
szereg obejmuje nie więcej niż 5 
podtypów, dopuszcza się przedsta-
wienie raportu z wyżej wymienio-
nych badań dla minimum jednej 
pompy ciepła z tego typoszeregu 
przy spełnieniu wymogu, że moc 
pomp ciepła zakwalifikowanych 
do jednego typoszeregu nie będzie 
się różniła więcej niż +/- 50% od 
mocy pompy ciep ła poddanej 
badaniom,
- w przypadku typoszeregu skła-
dającego się z więcej niż 5 podty-
pów urządzeń, należy przedstawić 
co najmniej 1 rapor t z badania 
urządzenia na każde 5 podtypów,
- podtypy pomp ciepła uznaje 
się za należące do jednego typo-
szeregu, jeżeli spełniają łącznie 
następujące warunki:
– identyczna konstrukcja obiegu 
chłodniczego, ten sam czynnik 
chłodniczy/roboczy,
– ten sam producent, typ i liczba 
sprężarek,
– ten sam typ elementu rozpręż-
nego,
– ten sam typ skraplacza,
– ten sam typ parownika,
– ten sam typ procesu odszrania-
nia,

Od 27 marca 2024 roku obowiązuje zaktualizowany druk wniosku  
o ustalenie warunków zabudowy i zagospodarowania terenu.

Jeśli zamierzasz złożyć wniosek o ustalenie warunków zabudowy i zagospo-
darowania terenu, należy to zrobić na nowym druku

Można go pobrać bezpośrednio na naszej stronie internetowej – www.sulejow.pl. Aktualne druki są również 
dostępne są na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Sulejowie, w zakładce "Pobierz 
druki". Zachęcamy również do zapoznania się z materiałami instruktażowymi opublikowanymi przez pracowni-
ków Ministerstwa Rozwoju Technologii dotyczącymi sposobu wypełniania wniosku. Odpowiedni link również 
znajdą Państwo na naszej stronie internetowej.

– ten sam sterownik i  zasada 
sterowania wydajnością,
–  t e n  s a m  p r o d u c e n t ,  t y p  
i liczba wentylatorów parownika  
(w przypadku powietrznych pomp 
ciepła) oraz zasada sterowania 
wydajnością (stała, zmienna lub 
stopniowana regulacja prędkości 
obrotowej),
•  u r zą d zen ia  z  i  bez  zawor u 
czterodrogowego nie mogą być 
zaliczone do tego samego typo-
szeregu.
Zmiany dotyczące kotłów zga-
zowujących drewno o podwyż-
szonym standardzie/kotłów na 
pellet drzewny o podwyższonym 
standardzie:
•  Kosz tem k wal i f i kowanym  
w  r a m a c h  p r o g r a m u  b ę d ą 
mog ł y  być  w y ł ącz n ie  kot ł y 
kotłów zgazowujących drewno 
o podwyższonym standardzie/
kotłów na pellet drzewny o pod-
wyższonym standardzie wpisane 
na l i s tę  z ie lonych urząd zeń  
i materiałów (ZUM).
• Nie ulegnie zmianie procedura 
wpisu na listę ZUM i nie będzie 

kon ie cz no ś c i  p r z e d k ł a d a n ia 
żadnych nowych dokumentów  
w przypadku u rządzeń, k tóre 
obecnie na liście ZUM są wpi-
sane.
Wpr owa d z e n i e  m o ż l i wo ś c i 
wnioskowania w ramach czę -
ści  3 .  programu (najw yższ y 
poziom dofinansowania) tylko 
na jeden budynek mieszkalny 
jednorodzinny albo jeden lokal 
mieszkalny w takim budynku:
•  Z g o d n i e  z  w p r o w a d z o n ą 
zmianą dotacja w ramach części 
3. programu (najwyższy poziom 
dof inansowania) będzie mogła 
zostać udzielona i wypłacona 
beneficjentowi tylko na jeden bu-
dynek mieszkalny jednorodzinny 
albo lokal mieszkalny wydzielony 
w takim budynku.
• Benef icjent, k tóry skorzysta 
z dof inansowania w ramach 3. 
części programu na dany budy-
nek, będzie mógł wnioskować 
o dof inansowan ie na kolejne 
budynki tylko w ramach części 1. 
programu (podstawowy poziom 
dofinansowania).
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Przez kilka dni nie można było skorzystać z obiektów przy ulicy Szkolnej
Po raz kolejny ktoś zdemolował pawilon sanitarno-szatniowy przy boisku sportowym przy ulicy Szkolnej w Sulejowie. 
Przez kilka dni trwała naprawa tego obiektu, w związku z tym nie można było korzystać również z boiska.

Oprócz pomalowanych ścian, uszkodzone zostały między innymi: klamki, zamki oraz dach. Poza tym w pobliżu ktoś podpalił plastikową butelkę, dlatego pracownicy Miejskiego Zarządu 
Komunalnego w Sulejowie obawiają się, że w przyszłości może dojść do podpalenia samego budynku. Pieniądze, które zostaną przeznaczone na naprawę tego obiektu, mogłyby zostać wydane 
na kolejne inwestycje, dlatego po raz kolejny apelujemy: widzisz-reaguj. Starajmy się wspólnie dbać o przestrzeń publiczną i zwracać uwagę, jeśli dochodzi do aktów wandalizmu.
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Wszystkie inwestycje realizujemy w oparciu o Strategię Rozwoju Gminy Sulejów na lata 2021-2030, którą pomogli 
nam Państwo stworzyć i jeszcze raz za to dziękujemy. To bardzo ambitny dokument, ale tylko takie cele warto sobie 
stawiać. Wdrażanie poszczególnych elementów strategii kontrolują członkowie komitetu monitorującego, którzy 
spotkali się niedawno, aby omówić dotychczasowe efekty.

Wdrażając strategię chcemy 
osiągnąć trzy cele:
 
1.Wzmocnienie konkurencyj-
ności Miasta i Gminy Sulejów,  
w oparciu o lokalny potencjał 
o r a z  d o s t ę p n e  z a s o b y  z e -
wnętrzne:
 
1.1. Wysoka jakość infrastruktury 
(między innymi rozbudowa sieci 
wodno-kanalizacyjnej, drogowej, 
gazowej, odnawialnych źródeł 
e n e r g i i ,  s z e r oko p a s m owego 
Inte r net u ,  t worzen ie now ych 
terenów inwestycyjnych wraz  
z ich promocją, czy wyprowadze-
nie ruchu tranzytowego z terenów 
zurbanizowanych).
1.2. Rozwój potencjału turystycz-
nego (między innymi: odnowa 
przestrzeni publicznej, budowanie 
roli miasta i gminy jako lokalnego 
lidera usług turystycznych oraz 
wydarzeń sportowych, rozbudowa 
infrastruktury wypoczynkowej i 
integracyjnej dla mieszkańców, 
Ochrona wód Zalewu Sulejow-
sk iego i  rzek i Pi l icy poprzez 
uporządkowanie, zrównoważone 
zagospodarowanie turystyczne, 
r ek rea cy jne  i  spor towe ,  cz y 
ochrona dziedzictwa historycz-
nego oraz kulturowego).
1. 3.  Bu d owa  s p o ł e cz e ń s t wa 
informacyjnego (między innymi: 
rozwój e-usług publicznych oraz 
upowszechnianie komunikacji 
elektronicznej wraz z poprawą 
bezpieczeństwa cyfrowego).
1.4. Otwarta i skuteczna admi-
nistracja samorządowa (między 
innymi: Tworzenie warunków 
do rozwoju przedsiębiorczości, 

Ambitna strategia podstawą rozwoju naszej gminy

utworzenie schroniska dla bez-
domnych zwierząt / utworzenie 
warunków do właściwej ochrony 
d l a  b e z d o m n y c h  z w i e r z ą t , 
tworzen ie systemów edukacji 
przez całe życie, tworzenie przy-
jaznych warunków do ochrony 
zdrowia publicznego, tworzenie 
warunków do rozwoju budow-
nictwa mieszkalnego wraz z ich 
promocją, rozwój par tnerskich 
form współpracy z instytucjami 
publicznymi, spor towymi oraz 
kulturalnymi o zasięgu lokalnym 
oraz ponadregionalnym).

2. Poprawa jakości środowiska 
naturalnego Miasta i Gminy 
Sulejów z zachowaniem ładu 
przestrzennego i bioróżnorod-
ności obszaru gminy:
 
2.1. Adaptacja do zmian klimatu 
(między innymi: budowa systemu 
odbioru i segregacji odpadów na 
terenie gminy Sulejów, rozbudowa 
energooszczędnego oświetlenia 
publicznego, podniesienie spraw-
ności jednostek ratowniczych na 
terenie gminy Sulejów, przeciw-
działanie degradacji środowiska 
przyrodniczego).
2.2. Ochrona powietrza (między 
innymi: budowa odnawialnych 
ź róde ł  e ne rg i i  w budy n k a ch 
publicznych wraz z systemem ma-
gazynowania energii, tworzenie 
warunków do wymiany źródeł 
ciepła na ekologiczne i efektywne 
energetycznie, odnowa przestrzeni 
publ icznej wraz z rozbudową 
zielonych i niebieskich miejsc 
wypoczynku).
2.3. Ochrona wód i gleb (między 

innymi: rozbudowa infrastruk-
tury wodno-kanalizacyjnej oraz 
budowa, przebudowa, moder-
nizacja oczyszczaln i ścieków 
komunalnych, poprawa zdolności 
retencyjnych, w tym m.in. upo-
wszechnianie działań dotyczących 
prowadzenia racjonalnej gospo-
darki rolnej służącej oszczędności 
i odpowiedniemu wykorzystaniu 
zasobów wodnych).
2.4. Kształ towanie przest rzeni  
z zachowaniem zasad zrównowa-
żonego rozwoju 
2.5. Zwiększenie świadomości 
ekologicznej wśród mieszkańców
2.6. Poprawa stanu gospodarki 
odpadami komunalnymi (między 
innymi: budowa systemu odbioru 
i segregacji odpadów na terenie 
gminy Sulejów).
 
3 .  Z a s p o k a j a n i e  p o t r z e b 
mieszkańców poprzez rozwój 
istniejących oraz tworzenie ocze-
kiwanych przez społeczeństwo 
instytucji oraz warunków życia:
 
3.1. Atrakcyjna przest rzeń pu-
bliczna (między innymi budowa 
lub adaptacja obiektów komunal-
nych na cele społeczne).
3.2. Zwiększenie jakości usług 
publicznych oraz poprawa bez-
pieczeństwa (między in nymi: 
pod n iesien ie spraw ności  jed -
nostek ratowniczych na terenie 
gminy Sulejów, rozwój edukacji 
przedszkolnej i szkolnej na terenie 
gminy Sulejów, rozwój systemu 
opieki na dziećmi do lat 4).
3.3. Wsparcie systemu opieki, 
zdrowia oraz poprawa jakości 
zasobów mieszkaniowych (rozwój 

poradnictwa psychologicznego, 
logop e dycz nego,  ws pie r a n ie 
d z ia ła ń u k ie r u n kowanych na 
pomoc osobom z uzależnieniami, 
tworzenie przyjaznych warunków 
do ochrony zdrowia publicznego, 
tworzenie warunków do rozwoju 
b u d ow n i c t w a  m i e s z k a l n e g o 
wraz z ich promocją, tworzenie 
warunków do wymiany źródeł 
ciepła na ekologiczne i efektywne 
energetycznie, rozwój usług spo-
łecznych dla osób starszych oraz 
z niepełnosprawnościami, rozwój 
usług społecznych przyjaznych 
rodzinie i jej integracji).
3.4. Wsparcie systemu edukacji 
(między innymi: rozwój kompe-
tencji kluczowych wśród uczniów 
szkół podstawow ych z terenu 
gminy Sulejów).
3.5. Atrakcyjna oferta spędzania 
czasu wolnego dla wszystk ich 
grup społecznych (między innymi: 
budowa lub rozbudowa wielofunk-
cyjnej infrastruktury sportowej  
i rekreacyjnej, rozwój kół gospo-

dyń wiejskich i podtrzymywanie 
tradycji lokalnych).
3.6.  Budowanie kapit a ł u spo -
łecznego gminy Sulejów (między 
innymi: tworzenie warunków do 
rozwoju zawodowego oraz przed-
siębiorczości, rozwój partnerskich 
form współpracy z instytucjami 
publicznymi, spor towymi oraz 
kulturalnymi o zasięgu lokalnym 
oraz ponadregionalnym, rozwój 
u s ł u g  s p o ł e cz nych  d l a  o s ób 
starszych oraz z niepełnospraw-
nościami).

 Ze wszystkimi celami operacyj-
nymi mogą się Państwo zapoznać 
w naszej Strategii, która można 
pobrać ze strony internetowej – 
www.sulejow.pl. do czego po raz 
kolejny gorąco zachęcamy. Ten 
strategiczny dokument umożli-
wia nam pozyskiwanie dotacji 
z ew nęt r z nych na wsz ys tk ie 
wymienione zadania, co na bie-
żąco robimy i nadal zamierzamy 
robić.
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Aż 10 grantów sołeckich przyznano w tym roku na realizację inwestycji na terenie naszej gminy, w ramach konkursów 
finansowanych z budżetu województwa łódzkiego. W czwartek, 4 kwietnia 2024 roku sołtysi, którzy zgłosili wybrane 
propozycje, odebrali symboliczne czeki.

Kolejny rekord sołecki

W imieniu Grzegorza Schreibera, marszałka województwa łódzkiego, 
wręczyła je Beata Dróżdż, radna Sejmiku Województwa Łódzkiego.
Dofinansowania przyznano w ramach trzech konkursów.
Największą kwotę – 200 000 zł (konkurs „Świetlica sołecka na Plus”), 
zarezerwowano na budowę świetlicy we Włodzimierzowie. Projekt zakłada 
wykonanie obiektu w formie modułowej, kontenerowej z przyłączami: wod-
nym, energetycznym oraz zbiornik bezodpływowy na nieczystości płynne.
100 000 zł przyznano z kolei na budowę tężni w Poniatowie (konkurs 
„Infrastruktura sołecka na Plus”).
W ramach konkursu „Sołectwo na Plus” na liście rankingowej, przygo-
towanej przez członków Zarządu Województwa Łódzkiego, znalazły się 
natomiast następujące propozycje naszych sołtysów:
- Montaż oświetlenia LED na terenie sołectwa Barkowice – dotacja 15 000 
zł,
- Doposażenie zaplecza kuchennego oraz wykonanie terenu zielonego przy 
budynku OSP w Barkowicach Mokrych - dotacja 15 000 zł,
- Altana - miejsce spotkań i integracji mieszkańców mieszkańców Białej - 
dotacja 15 000 zł,
- Kłudzicka Szopka Bożonarodzeniowa – rozbudowa - dotacja 15 000 zł,
- Dzieciństwo na wsi doposażenie przestrzeni placu zabaw oraz siłowni 
zewnętrznej w Kole - dotacja 15 000 zł,,
- Korytnica - Boisko miejscem wydarzeń sportowych - dotacja 15 000 zł,
- Uszczyn - Montaż oświetlenia LED na terenie sołectwa - dotacja 15 000 zł,
- Witów-Kolonia - Budowa bazy rowerowej i wsparcie KGW - dotacja 15 
000 zł.
W tej kadencji dzięki podobnym grantom zrealizowaliśmy już łącznie 23 
inwestycje na terenie kilkunastu sulejowskich sołectw. Niemal wszystkie 
współfinansowaliśmy w ramach gminnego funduszu sołeckiego. 

Zamierzamy ubiegać się o dotacje na ten cel, z których 
mogliby Państwo skorzystać, jeśli otrzymamy dofinansowa-
nie. Najpierw jednak chcemy oszacować zainteresowanie 
takim rozwiązaniem wśród mieszkańców naszej gminy.  
W związku z tym prosimy o wypełnienie specjalnej ankiety.

Planujesz budowę przydomowej 
oczyszczalni ścieków?

Mogą ją Państwo pobrać z naszej strony internetowej – www.sulejow.pl, wypełnić, podpisać  
i odesłać na adres mailowy: zgloszenia@sulejow.pl. Zapraszamy również do Urzędu Miejskiego 
w Sulejowie, przy ulicy Koneckiej 42. Pracownicy Referatu Ochrony Środowiska pomogą  
w wypełnieniu ankiety na miejscu - wejście „C”, pokój numer 14, numer telefonu: 44 610 25 19.



FAKTY - SULEJÓW 16CZWARTEK• 18.04.2024 r.

O stanowisko Burmistrza Sulejowa ubiegały się dwie osoby. Wybory wygrała Dorota Jankowska, na którą oddano 4 601 
głosów (63,41%), natomiast na jej kontrkandydata, obecnego burmistrza Wojciecha Ostrowskiego głosowało 2 655 
osób (36,59%). Frekwencja wyniosła 56,95%, w Sulejowie oddano 3 647 ważnych głosów, natomiast w pozostałych 
miejscowościach 3 609 (łącznie 7 256). Wiemy już także, kto będzie reprezentował mieszkańców Gminy Sulejów w Radzie 
Miejskiej w Sulejowie oraz w Radzie Powiatu Piotrkowskiego. Poznaliśmy również nazwiska nowych radnych Sejmiku 
Województwa Łódzkiego. 

Wyniki wyborów samorządowych 

Wy n i k i  w y b o r ów  d o  R a d y 
Miejskiej w Sulejowie - mandaty 
uzyskali:
O k r ęg  w y b o r cz y  nu m e r  1  – 
Graż y na Michalska (Komite t 
Wyborczy Wyborców Przymierze 
Samorządowe),
OW nr 2 – Piotr Ryszka (KWW 
Przymierze Samorządowe), kandy-
dat miał taką samą liczbę głosów 
co jego kontrkandydatka Małgo-
rzata Domosławska, ale w wyniku 
głosowania mandat uzyskał Piotr 
Ryszka,
OW nr 3 – Magdalena Gizewe-
ter-Morąg (KWW Przymierze 
Samorządowe),
OW nr 4 – Jarosław Sarlej (KWW 
Wojciecha Ostrowskiego),
OW nr 5 – Ireneusz Kuczyński 
(KW W Prz y mierze Samorzą -
dowe),
OW nr 6 – Mariusz Bryk (KWW 
Podklasztorze),
OW nr 7 – Alina Błaszkowska-
-Pałac (KWW Przymierze Samo-
rządowe),

OW nr 8 – Szymon Leszto (KWW 
Przymierze Samorządowe),
OW nr 9 – Rafał Kulbat (KWW 
Przymierze Samorządowe),
OW nr 10 – Damian Kuśmierski 
(KWW Przymierze Samorządowe),
OW nr 11 – Mar iusz Szczęsny 
(KWW Przymierze Samorządowe),
OW nr 12 – Barbara Kamasińska-
-Ja r muszk iewicz (KWW „Dla 
Przyszłości”),
OW nr 13 – Joanna Łągiewska 
(KWW Nasza Ziemia Piotrkow-
ska),
OW nr 14 – Emil Rutowicz (KWW 
Wojciecha Ostrowskiego),
OW nr 15 – Jacek Ciapała (KWW 
Wojciecha Ostrowskiego).
 
Wyniki wyborów do Rady Po-
wiatu Piotrkowskiego - mandaty 
uzyskali:
1. Katarzyna Miśkiewicz (Komitet 
Wyborczy Prawo i Sprawiedli-
wość),
2. Mariusz Stobiecki (KWW Przy-
mierze Samorządowe),

3. Dariusz Wojtysiak (Koalicyjny 
Komitet Wyborczy Trzecia Droga 
Polska 2050 Szymona Hołowni – 
Polskie Stronnictwo Ludowe),
4.  Bar tosz Borkowsk i (KW W 
Aktywni Samorządowcy).
 
Wyniki wyborów do Sejmiku 
Województwa Łódzkiego - man-

daty uzyskali:
1. Beata Dróżdż (KW Prawo i 
Sprawiedliwość),
2. Magdalena Spólnicka (KKW 
Koalicja Obywatelska),
3. Piotr Wojtysiak (KKW Trzecia 
D roga Polska  2050 Sz y mona 
Hołowni – Polskie Stronnictwo 
Ludowe),

4.  Dar iusz Rogut (KW Prawo  
i Sprawiedliwość),
5. Aneta Niedźwiecka (KW Prawo 
i Sprawiedliwość),
6. Adrian Zyberyng (KW Prawo  
i Sprawiedliwość),
7. Jacek Sokalski (KKW Koalicja 
Obywatelska).

Szanowni Mieszkańcy,

Zmiana na stanowisku Burmistrza Sulejowa nie może oznaczać zakłócenia ciągłości trwających zadań, a obecnie najważniejsze przedsięwzięcia, dotyczące Gminy Sulejów, nad którymi pracujemy 
to między innymi:

1. Przejęcie pięknego terenu w Białej. Wojewoda Łódzki wyraził zgodę na bezpłatne przekazanie naszej Gminie 11 hektarów ziemi w Białej, z ok. kilometrową linią brzegową przy Pilicy. Mamy tam 
jeszcze 4 hektary gminnej ziemi, co łącznie stanowi kilkanaście hektarów do wykorzystania, ale pod warunkiem, że określimy cel publiczny, ponieważ ten teren może zostać wykorzystany wyłącznie 
na rzecz dobra mieszkańców naszej Gminy. Oznacza to, że nie wolno tego podzielić na działki letniskowe i sprzedać. Do 30 czerwca musimy przeprowadzić z mieszkańcami konsultacje w tej sprawie, 
a więc będzie to już robiła moja następczyni. Moim zdaniem nad konsultacjami powinni czuwać radni z tamtych okręgów, a więc Jacek Ciapała i Emil Rutowicz, dlatego, że ta sprawa najbardziej 
dotyczy mieszkańców między innymi Białej, Bilskiej Woli, a także Kurnędza, czy Krzewin.

2. Budowa hali w Uszczynie. Od stycznia na bieżąco przekazywałem Państwu korespondencję, którą prowadziłem z Ministerstwem Sportu, na temat przekazania przyznanej dotacji. Przypominam, że 
„Budowa nowego boiska wielofunkcyjnego wraz z zadaszeniem o stałej konstrukcji przy Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Uszczynie” to jedno z zadań, które zostało pozytywnie zaopiniowane przez 
przedstawicieli Ministerstwa Sportu i Turystyki, w związku z tym, mamy otrzymać na ten cel dofinansowanie, a dokładnie 2 149 999 zł. Czas ucieka, dlatego ostatnie pismo wysłałem w poniedziałek, 
16 kwietnia 2024 roku i jeszcze tego samego dnia otrzymaliśmy odpowiedź, że w tym tygodniu mamy otrzymać aneks do umowy. Jeżeli otrzymamy ten aneks, będę mógł zwrócić się do radnych, 
aby wyrazili zgodę na przekazanie mojej rezerwy na ten cel. To powinno wystarczyć na budowę lekkiej hali szkieletowej w Uszczynie. Przypominam, że w poprzednich latach przekazałem prawie 
całą swoją rezerwę na budowę boisk w Łęcznie oraz kupno pierwszego nowego samochodu strażackiego dla druhów z OSP Przygłów. Ten sam mechanizm chciałbym zastosować w tym przypadku.  
W związku z tym, jeśli faktycznie otrzymamy te pieniądze w tym tygodniu, chcielibyśmy zwołać nadzwyczajną sesję Rady Miejskiej w Sulejowie, żeby zabezpieczyć te pieniądze. Dalsze kroki 
dotyczące sfinalizowania tego przetargu, a więc zawarcie umowy, pozostanie jednak w gestii nowej pani burmistrz. Jeśli aneks zostanie przysłany później, oczywiście przygotuję wszystkie dokumenty, 
całą procedurę przekazania rezerwy, ale formalnie prawdopodobnie będą musieli to dokończyć nowi radni i nowy burmistrz. Zrobię wszystko, aby uniknąć zarzutu, że cokolwiek opóźniłem. Nieprawdą 
jest, że cokolwiek w tej sprawie wstrzymujemy. W stosunku do innych gmin, które również otrzymały dotację z „Olimpii”, znacznie wyprzedzamy harmonogram. Z dokumentacji wyraźnie wynika, 
że cała procedura mogłaby zostać zrealizowana szybciej, gdybyśmy wcześniej otrzymali niezbędne dokumenty z Ministerstwa Sportu i Turystyki. Z wszystkimi dokumentami oczywiście można się 
zapoznać w Urzędzie Miejskim w Sulejowie.

3. Kwestia pozyskania lasu, który graniczy ze Szkołą Podstawową imienia Jana Pawła II w Sulejowie. To bardzo ważna sprawa dla całej społeczności. Chcielibyśmy zamienić nasz las, który znajduje 
się na terenie tzw. Kopuł, na las obok wymienionej placówki. Wstępnie, razem z panią dyrektor, przeprowadziliśmy już rozmowy z przedstawicielami Lasów Państwowych. Pani dyrektor ma teraz 
napisać, w jakim celu chcieliby wykorzystać ten teren – na przykład: ścieżka dydaktyczna, wiata, pod którą można przeprowadzić lekcję wychowawczą, trasa do biegów przełajowych dla uczniów  
i sportowców, może pole namiotowe? Czy można sobie wyobrazić coś lepszego? Ta szkoła się rozwija, chętnie trenują tutaj sportowcy z całej Polski, wykorzystując między innymi basen, czy gminną 
halę sportową. Tę bazę warto rozbudowywać. W tej sprawie możemy liczyć na życzliwość ze strony nadleśniczego, ale również jego przełożonych w Łodzi. Cały proces wymaga jeszcze dużo pracy, 
ponieważ trzeba przekonać Wojewodę, że chcielibyśmy dokonać tej zamiany nie po to, żeby podzielić ten teren i go sprzedać, ale po to, aby służył lokalnej społeczności. Taki mechanizm zastosowaliśmy 
we Włodzimierzowie, pozyskaliśmy tamten teren i dzisiaj budujemy tam boiska. Mam nadzieję, że nowi radni to poprowadzą, że nowa pani burmistrz to poprowadzi. To jest kolejna bardzo ważna 
rzecz dla całej Gminy.

To trzy duże sprawy, których mnie, wolą mieszkańców, nie będzie dane dokończyć.

Na koniec chciałbym bardzo serdecznie podziękować wszystkim, którzy razem ze mną pracowali na rzecz rozwoju tej Gminy. To przede wszystkim wszyscy radni, moi pracownicy, zarówno 
Urzędu Miejskiego, jak i jednostek organizacyjnych: Miejskiego Zarządu Komunalnego, Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, Biura Obsługi Jednostek Oświatowych, Miejskiego Ośrodka Kultury  
i Miejskiej Biblioteki Publicznej. Dziękuję także dyrektorom, nauczycielom i pracownikom naszych szkół oraz uczniom, którzy przecież też pracują na rzecz przyszłości tej Gminy. Dziękuję pracow-
nikom wszystkich służb – OSP, Policji, WOPR, a także przedstawicielom Lasów Państwowych, bez ich pomocy nie rozpoczęlibyśmy budowy boisk we Włodzimierzowie. Oczywiście dziękuję też 
mieszkańcom, którzy przez 10 lat pozwolili nam zmieniać tę Gminę.

Wojciech Ostrowski, Burmistrz Sulejowa


